
                                                         PROTOKÓŁ  Nr III/10

z przebiegu III sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku,

która odbyła się w dniu 29 grudnia 2010 r.

od godziny 1300 do 1600 w sali nr 9 Urzędu Miejskiego w Wyrzysku. 

Obecni:

•Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku, lista obecności stanowiąca załącznik nr 1

•Maria Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska,

•Waldemar Wyczyński – Z-ca Burmistrza Wyrzyska,

•Ireneusz Subczyński – Radca Prawny,

•Małgorzata Martin – Mucha – Skarbnik Gminy,

•Wiesława Krasocka – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk,

• Stanisław Jendrzejewski – Radny Rady Powiatu w Pile,

• Kazimierz Wasiak – Radny Rady Powiatu w Pile,

• Bogusława Jagodzińska – Radna Rady Powiatu w Pile,

• Jan Marek Pikulik – Radny Rady Powiatu w Pile.

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

•Kamila Bąk – inspektor ds promocji i rozwoju gminy,

•Regina Witczak – inspektor ds. oświaty, zdrowia, kultury i sportu,

•Adam Smełsz - informatyk obsługujący sprzęt nagłaśniająco-rejestrujący,

•Andrzej Sadłowski – Komendant Straży Miejskiej w Wyrzysku.

Kierownicy jednostek i zakładów budżetowych:

•Hanna Łapacz – Kierownik MGOPS w Wyrzysku, 

•Magdalena Strzałkowska – Dyrektor SAPO w Wyrzysku,

•Czesław Pająk – Dyrektor MGOK Wyrzysk.

•Inni gości  :

• Barbara Piorunowska - Prezes Towarzystwa Przyjaciół Wyrzyska,

• Barbara Klóska – Dyrektor DPS w Falmierowie,

•Leszek Betański – Z-ca Komendanta Komisariatu Policji w Wyrzysku,

•Dominika Łoboda – przedstawiciel prasy lokalnej,

•Sołtysi- lista obecności stanowiąca załącznik nr 2.



Porządek obrad po zmianach:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Wybór sekretarza obrad.

4. Przedstawienie porządku sesji.

5. Przyjęcie protokołu z dwóch poprzednich sesji.

6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej.

7. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej i Radnych o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym.

8. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości.

9. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2010 r.,

2) zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu na zadanie inwestycyjne: Osiek 

n.Not.  -  budowa  nawierzchni  z  odwodnieniem  w  ul.  Wyrzyskiej  (do  drogi 

wojewódzkiej),

3) zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu na zadanie inwestycyjne: Budowa 

ścieżki rowerowej w ciągu drogi wojewódzkiej Nr 194 na odcinku Wyrzysk – Osiek,

4) zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu na zadanie inwestycyjne: Wyrzysk 

– utwardzenie ulicy Pod Czubatką,

5) zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu na zadanie inwestycyjne: Wyrzysk 

– budowa nawierzchni w ul. Szpitalnej,

6) zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu na zadanie inwestycyjne: Wyrzysk 

– rozbudowa obiektu OSP,

7) zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu na zadanie inwestycyjne: Osiek 

n/Not. - rozbudowa obiektu OSP,

8) zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu na zadanie inwestycyjne: Wyrzysk 

– budowa parkingu miejskiego i drogi wewnętrznej z miejscami postojowymi,

9) zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu na zadanie inwestycyjne: Osiek n/

Not. - budowa hali sportowej przy Gimnazjum,

10) zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu na zadanie inwestycyjne: Osiek 

n.Not. - dobudowa gabinetu stomatologicznego przy Ośrodku Zdrowia,

11) ustalenia wykazu wydatków budżetu Gminy Wyrzysk 2010 roku, które nie wygasają z 

upływem roku budżetowego,
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12) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2010 rok,

13) zmieniająca uchwałę w sprawie wzoru formularzy do wymiaru i  poboru podatku od 

nieruchomości, rolnego i leśnego,

14) zaliczenia drogi do do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu,

15) trybu i  sposobu powoływania i  odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego 

oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania,

16) Wieloletniego  planu  rozwoju  i  modernizacji  urządzeń  wodociągowych  i  urządzeń 

kanalizacyjnych będących w posiadaniu Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w 

Wyrzysku Sp. z o.o. w latach 2011 – 2013,

17) ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza Wyrzyska,

18) zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Auguścin 

na lata 2010 – 2017”,

19) zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Gromadno 

na lata 2010 – 2017”,

20) zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Kosztowo 

na lata 2010 – 2017”,

21) zatwierdzenia  planu  pracy  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  na  I 

półrocze 2011 r.,

22) przyjęcia planu pracy Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w 

Wyrzysku na I półrocze 2011 roku,

23) sposobu  ustalania  należności  z  tytułu  zwrotu  kosztów podróży  służbowych  radnych 

Rady Miejskiej w Wyrzysku,

24) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  przystąpienia  do  Stowarzyszenia  „Wielkopolski 

Ośrodek Kształcenia i Studiów Samorządowych” w Poznaniu,

25) wyznaczenia  przedstawiciela  do  reprezentowania  Gminy Wyrzysk  w Stowarzyszeniu 

Gmin i Powiatów Wielkopolski w Poznaniu,

26) utworzenia obwodu głosowania w szpitalu w Wyrzysku, ustalenia jego numeru, granicy 

oraz  siedziby  obwodowej  komisji  wyborczej  dla  przeprowadzenia  wyborów 

uzupełniających do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej,

27) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.

10. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach 

oraz odpowiedziach na te interpelacje.

11. Interpelacje i zapytania radnych
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12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

13. Wystąpienia sołtysów.

14. Wolne głosy i wnioski.

15. Zakończenie obrad.

1. Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady, Pan Ireneusz Przydział bardzo serdecznie przywitał przybyłych na obrady 

sesji radnych, gości, sołtysów oraz zaproszonych gości.

Przed  przystąpieniem  do  kolejnego  punktu  porządku  obrad,  przewodniczący  udzielił  głosu 

przybyłej na sesję Pani Stefanii Wojtkowiak.

S.  Wojtkowiak wspólnie  z dziećmi z TPD złożyła  podziękowanie za pomoc i  opiekę,  po czym 

dzieci  wręczyły  kwiaty  Pani  Burmistrz,  Pani  Skarbnik  Gminy,  Pani  Sekretarz  MiG,  Z-cy 

Burmistrza,  Przewodniczącemu Rady, Wiceprzewodniczącej Rady oraz Radnej  Rady Powiatu w 

Pile  Pani  B.  Jagodzińskiej  oraz  Radnemu  Janowi  Markowi  Pikulikowi.  Pani  S.  Wojtkowiak 

oznajmiła,  że  ze  sprawozdania  wyczytała,  że  na  sesję  zapraszane  są  różne  organizacje.  Nigdy 

jednak  na  sesję  nie  było  zapraszane  TPD.  Działalność  TPD  opiera  się  na  pomocy  rodzinom. 

Posiadamy  438  rodzin,  które  są  zaopatrywane  w  żywność.  W tym  roku  wydaliśmy  44  tony 

żywności  o  wartości  148.000  zł  w  ramach  wolontariatu,  po  czym  dodała,  że  mamy  dzieci 

niepełnosprawne na co dowodem jest ich udział w olimpiadach. Poinformowała, że  w olimpiadzie 

wiosennej na 8 drużyn, dzieci niepełnosprawne zdobyły I miejsce, a w olimpiadzie gwiazdkowej na 

12 drużyn – II miejsce. 

Następnie  z  okazji  zbliżającego się  Nowego Roku życzyła  wszystkim obecnym dużo zdrowia, 

pomyślności w działalności społecznej dla społeczeństwa Wyrzyska i całej gminy.

Przewodniczący Rady podziękował Pani S. Wojtkowiak za wystąpienie i powiedział, że postara się 

ten  błąd  naprawić,  po  czym przewodniczący przywitał  Pana  Bogusława Mikitę  –  Wicestarostę 

Pilskiego.

    2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący Rady stwierdził, że w chwili otwarcia w obradach uczestniczyło 15 radnych, tj. 

100% ustawowego składu organu.
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    3. Wybór sekretarza obrad.

Zgodnie z przyjętą zasadą na sekretarza obrad wybrany został kolejny radny z listy obecności – 

radny, Pan Leonard Borowczyk.

Propozycja przyjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.    

    4. Przedstawienie porządku sesji.

Po przedstawieniu porządku obrad przewodniczący zapytał czy ktoś chciałby wnieść uwagi bądź 

poprawki do przedłożonego porządku sesji?

Głos zabrała Burmistrz, Pani Maria Bratkowska, która zwróciła się z prośbą o wprowadzenie do 

porządku obrad w punkcie 9 dwóch projektów uchwał ppkt 26) utworzenia obwodu głosowania w 

szpitalu w Wyrzysku, ustalenia jego numeru, granicy oraz siedziby obwodowej komisji wyborczej 

dla  przeprowadzenia  wyborów  uzupełniających  do  Senatu  Rzeczypospolitej  Polskiej,  ppkt  27) 

zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. Dodała, 

że jest tam drobna zmiana w przepisach dotyczących podatków lokalnych w zakresie podatku od 

nieruchomości  i  chodzi  o  dostosowanie  brzmienia  jednego  z  punktów  tej  uchwały  do 

obowiązujących przepisów.

W związku z powyższym przystąpiono do przegłosowania zaproponowanych zmian:

ppkt 26)  utworzenia obwodu głosowania w szpitalu w Wyrzysku, ustalenia jego numeru, granicy 

oraz siedziby obwodowej komisji  wyborczej  dla przeprowadzenia wyborów uzupełniających do 

Senatu Rzeczypospolitej Polskiej  

ppkt 27) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Zmiany przyjęte zostały jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.     

     5. Przyjęcie protokołu z dwóch poprzednich sesji.

Przewodniczący Rady poinformowała, że powyższe protokoły były dostępne do wglądu w biurze 

Rady,  a  także  przed  sesją  i  była  zatem możliwość  zapoznania  się  z  ich  treścią.  W związku  z 

powyższym zapytał czy ktoś z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionych protokołów?

Uwag nie zgłoszono.

W  wyniku  głosowania,  Rada  jednogłośnie,  w  obecności  15  radnych  przyjęła  protokoły  bez 

odczytania.

       6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej.

Po zakończonym wystąpieniu Pani Burmistrz, Przewodniczący Rady zapytał,czy ktoś z radnych 
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chciałby zadać pytania do przedstawionych materiałów?

Dyskusji nie nawiązano.

Sprawozdanie  z  działalności  Burmistrza  wraz  z  informacją  z  realizacji  uchwał  Rady Miejskiej 

przyjęte zostało jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym wraz z informacją z realizacji 

uchwał Rady Miejskiej stanowią załącznik nr 3.

      7. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej i Radnych o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady poinformował, że w okresie międzysesyjnym odbył 3 spotkania opłatkowe. 

Poza tym żadnych innych działań w tym okresie nie podejmował.

Innych wystąpień nie zgłoszono.

      8. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości.

Bogusław Mikita – Wicestarosta Pilski złożył w imieniu Pana Starosty Pilskiego, Pana M. Mantaja 

życzenia wszystkiego, co najlepsze na kończący się rok, aby zakończył się on bez wypadków i bez 

złamań,  a na nadchodzący 2011 r. życzył, aby budżet wystarczył na wszystkie zamierzenia, by móc 

zaspokoić mieszkańców i za rok posiadać radość, że zamierzenia te zostały zrealizowane.

Następnie głos zajęła Radna Rady Powiatu w Pile, Pani Bogusława Jagodzińska, która na wstępie 

swojej  wypowiedzi  powiedziała,  że  została  oddelegowana  przez  swoich  kolegów  radnych 

powiatowych do zabrania głosu. Złożyła gratulacje w imieniu całej czwórki radnych powiatowych z 

tytułu wyborów i życzyła wszelkiej  pomyślności i  spełnienia wszelkich planów w pełnieniu tej 

zaszczytnej funkcji.

Poza tym przekazała informację z ostatniej sesji Rady Powiatu w Pile, która odbyła się w dniu 2 

grudnia br. Podjęto kilka uchwał dotyczących funkcjonowania w najbliższym czasie Rady Powiatu. 

Na  samym  początku  Pan  Starosta  przedstawił  informację  o  pracy  Zarządu  Powiatu  w  Pile,  a 

następnie podjęto uchwałę w sprawie wyboru stałych sekretarzy Rady Powiatu w Pile.  Stałymi 

sekretarzami obrad zostali wybrani Pan Krzysztof Pabich i Pani Bogusława Jagodzińska. Podjęta 

została  również  uchwała  w  sprawie  zwolnienia  od  opłat  za  wydanie  nowego  dowodu 

rejestracyjnego pojazdu i nowego prawa jazdy w przypadku zmiany stanu faktycznego w zakresie 

adresu  właściciela  lub  posiadacza  pojazdu  oraz  kierowcy  spowodowanej  zmianami 

administracyjnymi. Uchwała ta zwalnia z obowiązku uiszczania opłaty za wydanie nowego dowodu 

rejestracyjnego  właściciela  lub  posiadacza  pojazdu  w  przypadku  gdy  zmiana  ich  adresu 
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zamieszkania spowodowana została zmianami administracyjnymi. Została również podjęta uchwała 

w sprawie wyboru biegłego rewidenta do przeprowadzenia badania sprawozdania finansowego w 

szpital specjalistycznym w Pile. Poza tym podjęta została uchwała zmieniającą uchwałę w sprawie 

powołania Rady Społecznej przy szpitalu specjalistycznym w Pile. Uchwała ta wprowadziła zmiany 

w & 1 pkt 1) który otrzymał brzmienie, że Przewodniczącym został Starosta Mirosław Mantaj. 

Również podjęta została uchwała w sprawie ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat 

oraz  specjalności  i  form  kształcenia,  na  które   dofinansowanie  jest  przyznawane  w  roku 

budżetowym 2011. Uchwała ta  określa,  że  dopłaca się  do kształcenia  nauczycieli  w wysokości 

3.000 zł, ale nie więcej niż 50% całego kosztu dokształcania. Na sesji Rady Powiatu w Pile w dniu 

2 grudnia br. podjęta została uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

użyczenia  ze specjalistycznym ośrodkiem wsparcia  dla  ofiar  przemocy w rodzinie,  jak również 

uchwałę  zmieniającą  w  sprawie  określenia  zadań  finansowanych  ze  środków  Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2010 r. Podjęta została uchwała zmieniająca 

uchwałę  w sprawie  budżetu  Powiatu  na rok  2010 oraz  uchwałę  w sprawie  wydatków budżetu 

Powiatu,  które  w 2010 roku nie  wygasają z  upływem roku budżetowego. Ponadto w tym dniu 

podjęta  została  uchwała  w  sprawie  powołania  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Powiatu  w  Pile.  Jej 

Przewodniczącym został radny, Pan Leszek Partyka. Również podjęta została uchwała w sprawie 

powołania stałych komisji Rady Powiatu w Pile i ustalenia ich przedmiotowego zakresu działania. 

Powołane  zostały  następujące  komisje:  Komisja  Budżetu,  Komisja  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i 

Turystyki,  Komisja  Rolnictwa,  Rozwoju  Obszarów  Wiejskich  i  Ochrony  Środowiska,  Komisja 

Polityki Społecznej, Zdrowia i Bezpieczeństwa, Komisja Infrastruktury, Promocji i Rozwoju. Radna 

poinformowała, że Komisji  Budżetu przewodniczy Pan Franciszek Jerzewski,  Komisją Oświaty, 

Kultury,  Sportu  i  Turystyki   Pani  Maria  Augustyn,  Komisją  Rolnictwa,  Rozwoju  Obszarów 

Wiejskich i Ochrony Środowiska Pani Izabela Saturska, Komisją Polityki Społecznej, Zdrowia i 

Bezpieczeństwa  Pan  Kazimierz  Sulima  i  Komisją  Infrastruktury,  Promocji  i  Rozwoju  Pani 

Mirosława  Rutkowska  –  Krupka.  Na  końcu  została  podjęta  uchwała  w  sprawie  ustalenia 

wynagrodzenia dla Starosty Pilskiego, które wynosi 12.445 zł.

Na zakończenie swojego wystąpienia Radna życzyła, aby rok 2011 przyniósł wiele satysfakcji w 

życiu  osobistym,  zawodowym  i  społecznym.  Życzyła  zdrowia  i  ma  nadzieję,  że  jako  Radni 

powiatowi dołożymy wszelkich starań, by nasza współpraca była owocna i działania służyły przede 

wszystkim rozwoju naszych gmin.

Następnie  głos  zajął  radny,  Pan  Leonard  Borowczyk,  który  pogratulował  serdecznie  swoim 

kolegom  i  koleżankom  wyboru  do  Rady  Powiatu.  Te  gratulacje  są  szczere,  pełne  i  otwarte. 
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Pogratulował również serdecznie powołania na stanowisko Panu Wicestaroście Panu Mikicie.

Będąc przy głosie radny skierował zapytanie do Pana Wicestarosty dotyczące drogi powiatowej z 

Wyrzyska  do  Glesna  odcinek  na  zakręcie  od  Pana  Gaitkowskiego  w  górę  jadąc  do  Pana 

Kwiatkowskiego. Radny jadąc w dniu dzisiejszym na sesję zauważył, że samochody tam zjeżdżają 

bokiem. W związku z  tym poprosił  o  posypanie  tego odcinka,  ponieważ w najbliższym czasie 

będzie tam wypadek.

Ustosunkowując się do powyższego głos zajął  Wicestarosta Pilski,  Pan Bogusław Mikita,  który 

powiedział, że jechał drogą powiatową tylko od Białośliwia więc wie jak te drogi wyglądają. Jadąc 

rozmawiał z Dyrektorem Powiatowego Zarządu Dróg, aby większą uwagę zwrócił  na 3 gminy, 

czyli gminę Białośliwie, Wyrzysk, Łobżenicę, ponieważ faktycznie te drogi wyglądają nie najlepiej 

i tyle na ten czas mogę Państwu powiedzieć. Jaki to skutek odniesie, to będziemy to monitorować.

      9. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:   

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2010 r.

Głos zajęła Skarbnik Gminy,  Pani  M. Martin – Mucha,  która zgłosiła  parę drobnych spraw do 

uchwały.  Dodała,  że  zmiany te  nie  powodują  zmian  dochodów, wydatków i  przychodów. Jeśli 

chodzi o pierwszą zmianę, gdzie jest mowa zmniejszonych dochodach budżetu gdzie zmniejszenie 

nastąpiło w łącznej kwocie 1.701.884,0 zł w ostatnim punkcie w dziale 853 Pozostałe zadania w 

zakresie  polityki  społecznej  była  zmiana  o  1.800 zł  i  była  ona  w dziale  853 rozdział  85395 i 

dotyczyło & 271 z końcówką 7. W tej chwili proponuje się zmianę taką, że z końcówką 7 w & 271 

jest zmniejszenie dochodów o kwotę 1.703,34 zł. Natomiast jeśli chodzi o ten sam dział, rozdział i 

paragraf z końcówką 9 jest zmniejszenie o 96,66 zł. Następna zmiana jest w ust. 4 gdzie jest mowa 

o  wydatkach  budżetu  i  wydatkach  polegających  na  przeniesieniach  pomiędzy  paragrafami 

klasyfikacji  budżetowej  została wprowadzona jeszcze jedna zmiana w dziale  750 Administracja 

publiczna,  rozdział  75075  Promocja  jednostek  samorządu   terytorialnego  i  zmiana  polega  na 

zmniejszeniu & 4300 z  końcówką 0 o kwotę 17.010 zł,  a  zwiększenie  w tym samym dziale  i 

rozdziale na & 4300, ale z końcówką 7 zwiększenie o kwotę 10. 864 zł i  & 4300 zakup usług 

pozostałych z końcówką 9 zwiększenie o kwotę 6.146 zł, Zmiana ta ma związek z przyznaną  dla 

Gminy Wyrzysk pomocy finansowej jeśli  chodzi o „Małe projekty” jest  to nazwa operacja pod 

nazwą „Gmina Wyrzysk warto odwiedzić, warto zobaczyć”, której celem jest wzrost turystycznej 

aktywności  „Krajny  nad  Notecią”  i  celem  szczególnym  promocja  obszaru  jako  regionu 

turystycznego. W związku z tym, że będzie to refundacja wydatków w następnym roku po stronie 
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wydatków budżetowych  wprowadza  się  taką  zmianę.  Kolejna  zmiana  nastąpiła  w samej  treści 

uzasadnieniu do uchwały, gdzie jest mowa o zmniejszeniu wydatków i w dziale Transport drogi 

publiczne  gminne,  w  &  605  było  zapisane  zmniejszenie  o  kwotę  10.300  zł  na  zadaniu 

inwestycyjnym:  Wyrzysk  –  parking  miejski.  Natomiast  musi  być  zadanie  inwestycyjne  dział, 

rozdział  wszystko  pozostaje  to  samo,  kwota  ta  sama,  natomiast  dotyczy  to  zadania  Wyrzysk 

odwodnienie  ul.  Kościuszki  wraz  z  odwodnieniem  budynków  komunalnych.  W  załączniku 

inwestycyjnym zapis był  prawidłowy,  natomiast  w uzasadnieniu był  błąd w zapisie  zadania.  W 

związku z tą zmianą dotyczącą pomocy finansową nastąpiły zmiany w załączniku unijnym, jest to 

załącznik nr 4 do aktualnej  uchwały,  gdzie wydatki z końcówką 7 czyli  finansowane środkami 

PROW- u się pojawiają, jak również z końcówką 9 jako udział własny w realizacji tej operacji. 

Dodała  ponadto,  że  załącznik  inwestycyjny  nr  3  do  niniejszej  uchwały  jest  już  w  aktualnym 

brzmieniu  i  Państwo  posiadają  przed  sobą  cały  projekt  uchwały  niezmieniający  dochodów  i 

wydatków od tej propozycji, która była przedstawiona na komisjach.

W  związku  z  tym,  iż  projekt  przedmiotowej  uchwały  był  przedmiotem  obrad  komisji, 

Przewodniczący  Rady  poprosił  poszczególnych  Przewodniczący  Komisji  o  wydanie  opinii  do 

w/cyt. projektu uchwały.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa 

pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.

Radny,  Pan  Piotr  Kuna  poinformował,  że  Komisja  Rewizyjna  jednogłośnie  zaopiniowała  cyt. 

projekt uchwały.

Radny,  Pan  Kazimierz  Zieliński  poinformował,  że  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska 

jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisja  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  na 

posiedzeniu w dniu 21 grudnia br. pozytywnie zaopiniowała projekt przedstawionej uchwały. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy do przedstawionego projektu uchwały po zmianach są jeszcze 

pytania, bądź uwagi?

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący  przedstawił  najważniejsze  kwestie  wynikające  z  przedstawionego  projektu 

uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr III/4/10 stanowi załącznik nr 4 do protokołu.
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2) zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu na zadanie inwestycyjne: Osiek n.Not. 

- budowa nawierzchni z odwodnieniem w ul. Wyrzyskiej (do drogi wojewódzkiej),

W związku z faktem, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa 

obradująca w dniu 20 grudnia br.., jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt 

uchwały.

Radny, Pan Piotr Kuna poinformował, że Komisja Rewizyjna obradująca w dniu 20 grudnia br., 

wyraziła jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Radny,  Pan  Kazimierz  Zieliński  poinformował,  że  Komisja  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska 

obradująca  na  posiedzeniu  w  dniu  21  grudnia  br.  jednogłośnie  zaopiniowała  projekt  uchwały. 

Jednocześnie  Komisja  zaproponowała  uściślić  uzasadnienie  do  projektu  uchwały  w  kwestii 

dotyczącej uregulowania spraw własnościowych.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisja  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  na 

posiedzeniu  w  dniu  21  grudnia  br.  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały.  Jednocześnie 

Komisja  zaproponowała  uściślić  uzasadnienie  do  projektu  uchwały  w  kwestii  dotyczącej 

uregulowania spraw własnościowych.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr III/5/10 stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

3)zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  zaciągnięcia  kredytu  na  zadanie  inwestycyjne:  Budowa 

ścieżki rowerowej w ciągu drogi wojewódzkiej Nr 194 na odcinku Wyrzysk – Osiek,

W związku z faktem, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa 

obradująca w dniu 20 grudnia br., pozytywnie zaopiniowała cytowany projekt uchwały.

Radny, Pan Piotr Kuna poinformował, że Komisja Rewizyjna obradująca w dniu 20 grudnia br. 

wyraziła opinię pozytywną jednogłośnie.

Radny, Pan Kazimierz Zieliński poinformował, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska na 

posiedzeniu  w  dniu  21  grudnia  br.,  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  cytowany  projekt 

uchwały.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisja  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  na 

10



posiedzeniu w dniu 21 grudnia br. pozytywnie zaopiniowała projekt przedstawionej uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr III/6/10 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

4)zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu na zadanie inwestycyjne: Wyrzysk – 

utwardzenie ulicy Pod Czubatką,

W związku z faktem, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa 

obradująca  w  dniu  20  grudnia  br.,  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  powyższy  projekt 

uchwały.

Radny, Pan Piotr Kuna poinformował, że Komisja Rewizyjna obradująca w dniu 20 grudnia br. 

wyraziła opinię pozytywną jednogłośnie.

Radny, Pan Kazimierz Zieliński poinformował, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska na 

posiedzeniu  w  dniu  21  grudnia  br.,  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  cytowany  projekt 

uchwały.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisja  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  na 

posiedzeniu w dniu 21 grudnia br. pozytywnie zaopiniowała projekt przedstawionej uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr III/7/10 stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

5)zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu na zadanie inwestycyjne: Wyrzysk – 

budowa nawierzchni w ul. Szpitalnej,

W związku z faktem, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa 

obradująca  w  dniu  20  grudnia  br.,  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  cytowany  projekt 

uchwały.

Radny, Pan Piotr Kuna poinformował, że Komisja Rewizyjna obradująca w dniu 20 grudnia br. 

wyraziła opinię pozytywną jednogłośnie.
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Radny, Pan Kazimierz Zieliński poinformował, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska na 

posiedzeniu w dniu 21 grudnia br., jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała cytowany wyżej projekt 

uchwały.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisja  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  na 

posiedzeniu w dniu 21 grudnia br. pozytywnie zaopiniowała projekt przedstawionej uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr III/8/10 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

6)zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu na zadanie inwestycyjne: Wyrzysk – 

rozbudowa obiektu OSP,

W związku z faktem, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa 

obradująca  w  dniu  20  grudnia  br.,  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  cytowany  projekt 

uchwały.

Radny, Pan Piotr Kuna poinformował, że Komisja Rewizyjna obradująca w dniu 20 grudnia br. 

wyraziła opinię pozytywną jednogłośnie.

Radny, Pan Kazimierz Zieliński poinformował, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska na 

posiedzeniu w dniu 21 grudnia br., jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała cytowany wyżej projekt 

uchwały.  Ponadto Komisja zaproponowała w uzasadnieniu do projektu uchwały dodać zdanie o 

następującym  brzmieniu:  „Nadal  nie  zostały  rozwiązane  problemy  uzgodnień  z  właścicielami 

nieruchomości sąsiedniej”.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisja  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  na 

posiedzeniu w dniu 21 grudnia br.  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Ponadto Komisja 

zaproponowała  w  uzasadnieniu  do  projektu  uchwały  dodać  zdanie  o  następującym brzmieniu: 

„Nadal nie zostały rozwiązane problemy uzgodnień z właścicielami nieruchomości sąsiedniej”.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr III/9/10 stanowi załącznik nr 9 do protokołu.
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7)zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu na zadanie inwestycyjne: Osiek n/Not. 

- rozbudowa obiektu OSP,

W związku z faktem, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa 

obradująca  w  dniu  20  grudnia  br.,  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  wyżej  cyt.  projekt 

uchwały.

Radny, Pan Piotr Kuna poinformował, że Komisja Rewizyjna obradująca w dniu 20 grudnia br. 

wyraziła opinię pozytywną jednogłośnie.

Radny, Pan Kazimierz Zieliński poinformował, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska na 

posiedzeniu w dniu 21 grudnia br., jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała cytowany wyżej projekt 

uchwały. Ponadto Komisja zaproponowała zmienić treść uzasadnienia do projektu uchwały.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisja  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  na 

posiedzeniu  w  dniu  21  grudnia  br.  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  przedstawionej  uchwały. 

Jednocześnie  zaproponowała zmienić treść uzasadnienia do projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr III/10/10 stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

8)zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu na zadanie inwestycyjne: Wyrzysk – 

budowa parkingu miejskiego i drogi wewnętrznej z miejscami postojowymi,

W związku z faktem, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa 

obradująca  w  dniu  20  grudnia  br.,  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  wyżej  cyt.  projekt 

uchwały.

Radny, Pan Piotr Kuna poinformował, że Komisja Rewizyjna obradująca w dniu 20 grudnia br. 

wyraziła opinię pozytywną jednogłośnie.

Radny, Pan Kazimierz Zieliński poinformował, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska na 

posiedzeniu  w  dniu  21  grudnia  br.,  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  wyżej  cyt. 

uchwały.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisja  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  na 

posiedzeniu  w  dniu  21  grudnia  br.  wyraziła  pozytywną  opinię  do  przedstawionego  projektu 
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uchwały.

O głos poprosiła Burmistrz – Maria Bratkowska, która  przeprosiła Wysoką Radę, gdyż z uwagi na 

dokonane uzupełnienia w uzasadnieniu osoba poprawiająca popełniła błąd. W uzasadnieniu w tym 

przypadku powinno być  stwierdzenie  -  podjęta  w dniu  28 września  br.  przez  Radę Miejską  w 

Wyrzysku uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie planu zagospodarowania przestrzennego, a nie 

jak zostało zapisane w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Osiek nad Notecia na 

lata  2009-2015”.  Chodzi  o  uchwałę  zmieniającą  plan  zagospodarowania  przestrzennego  Osieka 

n/Not.,  który  wszedł  w  życie  8  grudnia  2010  r.  Zapis  ten  zostanie  zmieniony  –  powiedziała 

Burmistrz.

Przewodniczący Rady stwierdził, że w chwili obecnej realizowany jest projekt uchwały dotyczący 

budowy parkingu miejskiego i drogi wewnętrznej z miejscami postojowymi.

Pani Maria Bratkowska – Burmistrz oznajmiła,  że błąd nastąpił  w uzasadnieniu do poprzedniej 

uchwały, tj. Osiek n/Not.:  rozbudowa obiektu OSP.

Przewodniczący Rady zasugerował przegłosować projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie 

zaciągnięcia  kredytu  na zadanie  inwestycyjne:  Wyrzysk  –  budowa parkingu miejskiego i  drogi 

wewnętrznej z miejscami postojowymi, a następnie wrócić do poprzedniej uchwały.

W związku z powyższym Przewodniczący Rady zapytał, czy są zapytania bądź uwagi do projektu 

uchwały dot. miejsc parkingowych?

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr III/11/10 stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

Przewodniczący Rady oznajmił, że w uzasadnieniu do uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

zaciągnięcia kredytu na zadanie inwestycyjne: Osiek n/Not. - rozbudowa obiektu OSP , które radni 

otrzymali w dniu dzisiejszym przed sesją został błędnie sformułowany zapis, ponieważ nie powinno 

być  zapisu  o  Planie  Odnowy  Miejscowości  Osiek  n.Not.,  a  o  planie  zagospodarowania 

przestrzennego.

O głos poprosił Radny, Pan Józef Jasik, który zapytał, czy w związku z tym, iż nastąpiła zmiana w 

uzasadnieniu, czy  uzasadnienie to wymaga  reasumpcji głosowania?
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Odpowiedzi  udzielił  Ireneusz  Subczyński  –  radca  prawny,  który  oznajmił,  że  o  reasumpcji 

głosowania stanowi § 63 Statutu Gminy Wyrzysk ust. 3, który mówi, że Reasumpcję głosowania 

przeprowadza się, po przyjęciu przez Radę wniosku o reasumpcję, gdy występują wątpliwości co 

do przebiegu głosowania - nie było takiego przypadku, obliczania jego wyników także nie było lub 

wprowadzenia  radnych  w  błąd,  co  do  sposobu  głosowania.  Radca  stwierdził,  że  co  do  treści 

uchwała  została  podjęta,  natomiast  co  do  uzasadnienia,  które  było  podstawą  do  przyjęcia  to 

należałoby się  zastanowić,  czy zmiana  tego  uzasadnienia  powoduje  zmianę  woli  radnych  przy 

głosowaniu. Gdyby radni dysponowali innym uzasadnieniem, czy podjęliby inne rozstrzygnięcie? 

Jeżeli nie, to przyjęcie do wiadomości faktu, że podjęto uchwałę przy innym uzasadnieniu, jeżeli 

żaden z radnych nie podniósł kwestii, że głosowałby inaczej, radca uznał, że można było przejść 

nad tym do porządku dziennego przy wyjaśnieniu, że chodziło o oczywistą omyłkę.

W związku z powyższym, Przewodniczący Rady zwrócił  się z zapytaniem do Radnych, czy po 

wyjaśnieniu radcy prawnego radni głosowaliby inaczej?

Nikt z radnych nie podniósł ręki.

9)zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu na zadanie inwestycyjne: Osiek n/Not. 

- budowa hali sportowej przy Gimnazjum,

W związku z faktem, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa 

obradująca w dniu 20 grudnia br., jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała cytowany wyżej projekt 

uchwały.

Radny, Pan Piotr Kuna poinformował, że Komisja Rewizyjna obradująca w dniu 20 grudnia br. 

wyraziła opinię pozytywną jednogłośnie.

Radny, Pan Kazimierz Zieliński poinformował, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska na 

posiedzeniu w dniu 21 grudnia br., jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała cytowany wyżej projekt 

uchwały.  Ponadto  Komisja  zaproponowała  w  uzasadnieniu  do  projektu  uchwały  po  słowie: 

„harmonogramu”, dodać słowa: „po zmianach” dalsze brzmienie pozostawić bez zmian.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisja  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  na 

posiedzeniu  w  dniu  21  grudnia  br.  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  przedstawionej  uchwały. 

Ponadto Komisja zaproponowała w uzasadnieniu do projektu uchwały po słowie: „harmonogramu”, 

dodać słowa: „po zmianach” dalsze brzmienie pozostawić bez zmian.
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Przewodniczący Rady stwierdził, że przedmiotowe propozycje zmian zostały ujęte w uzasadnieniu 

do projektu uchwały. Ponadto zapytał, czy są dodatkowe pytania bądź uwagi?

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr III/12/10 stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

10)zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  zaciągnięcia  kredytu  na  zadanie  inwestycyjne:  Osiek 

n.Not. - dobudowa gabinetu stomatologicznego przy Ośrodku Zdrowia,

W związku z faktem, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa 

obradująca w dniu 20 grudnia br., jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała cytowany wyżej projekt 

uchwały.

Radny, Pan Piotr Kuna poinformował, że Komisja Rewizyjna obradująca w dniu 20 grudnia br. 

wyraziła opinię pozytywną jednogłośnie.

Radny, Pan Kazimierz Zieliński poinformował, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska na 

posiedzeniu w dniu 21 grudnia br., jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała cytowany wyżej projekt 

uchwały.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisja  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  na 

posiedzeniu w dniu 21 grudnia br. pozytywnie zaopiniowała projekt przedstawionej uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr III/13/10 stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

O godzinie  14.15  Przewodniczący Rady ogłosił  15  minutową przerwę w obradach do  godziny 

14.30.

Obrady zostały wznowione o godzinie 14.30 w obecności 15 radnych.

11)  ustalenia wykazu wydatków budżetu Gminy Wyrzysk 2010 roku, które nie wygasają z 

upływem roku budżetowego,

W związku z faktem, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.
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Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa 

obradująca w dniu 20 grudnia br., jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała cytowany wyżej projekt 

uchwały.

Radny, Pan Piotr Kuna poinformował, że Komisja Rewizyjna obradująca w dniu 20 grudnia br. 

wyraziła opinię pozytywną jednogłośnie.

Radny, Pan Kazimierz Zieliński poinformował, że Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska na 

posiedzeniu w dniu 21 grudnia br., jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała cytowany wyżej projekt 

uchwały.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  Komisja  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  na 

posiedzeniu w dniu 21 grudnia br. pozytywnie zaopiniowała projekt przedstawionej uchwały.

Głos zabrała Skarbnik Gminy – M. Martin – Mucha, która poinformowała, że do treści projektu 

uchwały Pani Burmistrz zaproponowała jedną zmianę i jedną małą zmianę. Jeśli chodzi o załącznik 

nr  1  w  dziale  Transport  i  Łączność  tam  gdzie  jest  zadanie  inwestycyjne:  Osiek  –  budowa 

nawierzchni z odwodnieniem w ul.Podgórnej w uchwale było 17. 300 zł na wydatki niewygasające, 

po powtórnym przeliczeniu proponowana kwota wynosi 17. 279 zł. Jest to różnica o 21 zł. Jak i 

również dodano do tego wykazu w dziale 900 budowę nowych punktów oświetlenia drogowego w 

Gminie Wyrzysk na kwotę 92.487 zł z terminem wykonania 30 czerwiec 2011 r. Łączna kwota 

wynosi 1.367.396 zł jak i również uporządkowano w uzasadnieniu zgodnie z tabelą nr 1 opisy.

Przewodniczący  Rady  zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  wnieść  uwagi  bądź  zapytania  do 

przedstawionych przez Panią Skarbnik propozycji zmian?

Głos zabrał radny, Pan Stefan Rymer, który stwierdził, że należy rozumieć, że  w załączniku nr w 

dziale 900 dodana pozycja wynika z pominięcia w poprzednim załączniku?

Burmistrz – M. Bratkowska wyjaśniła, że w poprzednim załączniku to zadanie nie zostało ujęte, a 

powinno być ujęte, ponieważ zadanie to jest realizowane w części na słupach energetyki w części 

jako  rozbudowa  nowych  odcinków.  Ta  rozbudowa  nowych  odcinków  nie  może  być  jeszcze 

przedmiotem zapłaty w starym roku w związku z tym zachodzi potrzeba przeniesienia tej kwoty na 

wydatki niewygasające.

Radny, Pan Stefan Rymer zadał kolejne pytanie, do załącznika 2. W projekcie uchwały, który był 

przedmiotem rozpatrywania przez komisje nie było wydatków bieżących, tabela kończyła się na 

wydatkach  majątkowych.  W tej  chwili  po  zmianach  została  dodana  kolumna  wydatki  bieżące. 
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Należy rozumieć, że przez zapomnienie Pani Skarbnik nie zostało to ujęte?

M.  Martin  –  Mucha  –  Skarbnik  Gminy wyjaśniła,  że  przez  zapomnienie  nie  zostało  to  ujęte. 

Dodała,  że  wzorowano się  na ubiegłorocznej  uchwale,  w której  były tylko majątkowe,  a  w tej 

chwili podzielone zostało to na wydatki majątkowe i bieżące, po to, aby nie było wątpliwości.

Wobec braku dalszych pytań i uwag w odniesieniu do w/cyt. projektu uchwały, Przewodniczący 

Rady przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

O głos poprosił radny, Pan Lech Ozimina, który zapytał o wydatki zaplanowane na remont ulicy 

Pocztowej i ulicy Grunwaldzkiej jako wydatki niewygasające?

Odpowiadając Burmistrz oznajmiła, że nie może to być wydatek niewygasający, ponieważ tam nie 

ma  jeszcze  umowy  na  wykonawstwo.  Według  ustawy  o  finansach  publicznych  może  być 

wydatkiem  niewygasającym  wydatek  na  zadanie,  na  które  zostały  zaciągnięte  zobowiązania 

poprzez zawarcie umów bądź realizacji w toku, a tu nie ma takiego przypadku.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr III/14/10 stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

12)  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2010 rok,

Przewodniczący Rady przed przystąpieniem do realizacji w/cyt. projektu uchwały poinformował, że 

w  poprzedniej  kadencji  opinie  w  imieniu  komisji,  które  odbywały  wspólne  posiedzenia 

przedstawiał  Przewodniczący  prowadzący  obrady.  W związku  z  tym  Przewodniczący  poprosił 

Przewodniczącego Komisji  radnego,  Pana Romana Łukę oraz Przewodniczącego radnego,  Pana 

Józefa Jasika o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  i 

Komisja  Rewizyjna  na  wspólnym  posiedzeniu  komisji  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały 

cytowany wyżej projekt uchwały.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego i Komisja 

Rolnictwa i  Ochrony Środowiska na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  21 grudnia br.  pozytywnie 

zaopiniowały  projekt  przedstawionej  uchwały  i  jednocześnie  komisje  zaproponowały  dokonać 

zmiany w treści przedostatniego akapitu do uzasadnienia do przedstawionego projektu uchwały.
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Przewodniczący Rady zapytał, czy do przedstawionego projektu uchwały są jeszcze pytania, bądź 

uwagi?

Głos  zajął  radny,  Pan  Stefan  Rymer,  który  przeprosił  swoje  koleżanki  i  kolegów jak  również 

autorów  uchwał  dotyczących  kolejnych  zmian  w  zakresie  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i 

Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych.  Na  posiedzeniu  w  dniu  21  grudnia  br.  radny 

powiedział, że w uchwałach z maja i września brak załączników. To było moje przeoczenie, za co 

radny  serdecznie  przeprosił,  gdyż  takie  załączniki  pod  uchwałami  są,  dlatego  było  można 

proponowane korekty w przedmiotowej uchwale sobie uwzględnić. Jeszcze raz radny przeprosił za 

wprowadzenie w błąd.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr III/15/10 stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

13)  zmieniająca  uchwałę  w sprawie  wzoru  formularzy  do  wymiaru i  poboru  podatku od 

nieruchomości, rolnego i leśnego,

W związku z faktem, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  i 

Komisja  Rewizyjna  na  wspólnym  posiedzeniu  komisji  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały 

cytowany wyżej projekt uchwały.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego i Komisja 

Rolnictwa i  Ochrony Środowiska na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  21 grudnia br.  pozytywnie 

zaopiniowały projekt przedstawionej uchwały.

Przewodniczący Rady zapytał, czy do przedstawionego projektu uchwały są jeszcze pytania, bądź 

uwagi?

Głos  zajęła  Burmistrz  –  M.  Bratkowska,  która  poinformowała,  że  w  dniu  dzisiejszym  radni 

otrzymali  jeden  z  załączników  zmieniony,  mianowicie  druk  zatytułowany  –  Informacja  o 

nieruchomościach i obiektach budowlanych. Burmistrz wyjaśniła, że w stosunku do tego, który by 

przedłożony radnym na komisjach różni się tym, że w punkcie 4 w części D jest  dostosowane 

brzmienie do zmiany przepisów, która spowodowała, że w dniu dzisiejszym Burmistrz zgłaszała do 

porządku uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie stawek podatku od nieruchomości. Wcześniej 

inaczej brzmiał przepis, co do nieruchomości związanych z działalnością gospodarczą w zakresie 
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udzielania świadczeń zdrowotnych. Wcześniej ten przepis brzmiał inaczej i teraz brzmi też inaczej, 

dlatego więc została wywołana ta uchwała i zmiana jeszcze w druku. W poprzednim załączniku 

brzmiało to następująco: zajęte na prowadzenie działalności gospodarczej  w zakresie udzielania 

świadczeń zdrowotnych, a teraz ten punkt 4 w części D II brzmi: związanych z prowadzeniem 

działalności gospodarczej w zakresie udzielania świadczeń zdrowotnych zajętych przez podmioty 

udzielające tych świadczeń.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr III/16/10 stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

14) zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu,

W związku z tym, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  i 

Komisja  Rewizyjna  na  wspólnym  posiedzeniu  komisji  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały 

cytowany wyżej projekt uchwały.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego i Komisja 

Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  21  grudnia  br.  Komisja 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała wyżej cytowany projekt 

uchwały.  Natomiast  Komisja  Finansów i  Rozwoju  Gospodarczego głosowała  następująco:  „za” 

przyjęciem  cyt.  projektu  uchwały  głosowało:  2  członków  Komisji,  „przeciw”  głosowało:  0 

członków komisji,”wstrzymało się”:  2 członków komisji.  Jednocześnie dwie komisje wniosły o 

wyjaśnienie i przygotowanie opinii prawnej w kwestii dotyczącej warunków technicznych drogi w 

Dąbkach dz. nr 91/16.

Przewodniczący Rady stwierdził, że opinia prawna została przygotowana, po czym zapytał czy ktoś 

z radnych chciałby zabrać głos?

Głos zabrał  radny, Pan Stefan Rymer, który oznajmił,  że powodem opracowania tej  opinii  były 

radnego wątpliwości, które zgłosił na posiedzeniu komisji, czy zaliczenie drogi do kategorii dróg 

gminnych może być powiązane z rozporządzeniem Ministra Transportu i Gospodarki Morskiej z 2 

marca 1999 r. w sprawie warunków technicznych jakim powinny odpowiadać drogi publiczne i ich 

usytuowanie. Radny oznajmił, że ta opinia Go przekonuje jednak nie chciałby się dalej na ten temat 
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rozwodzić, gdyż zostały zacytowane w tej opinii ocena Naczelnego Sądu Administracyjnego jak i 

również wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku, że cytowane wcześniej 

przepisy  o warunkach technicznych mają zastosowanie do nowo budowanych dróg. Nadal mam 

powiedział  radny,  choć  jest  to  Jego  osobisty  niedosyt,  czy  charakter  tej  drogi  powinien 

predysponować ją do drogi gminnej? Jest to droga, która biegnie od drogi gminnej i jest drogą 

„ślepą” obsługującą 8 działek mieszkaniowych. Dodał,że jest to droga, która nie łączy się z drogą 

gminną i powiatową i dlatego powinna to być droga stanowiąca własność gminy, ale wewnętrzna. 

Wobec  tego  drogi  o  podobnym  charakterze  na  osiedlach  domków  jednorodzinnych  będziemy 

zaliczali do dróg gminnych, czy pozostaną drogą wewnętrzną. Samo to, że drogę zaliczymy do dróg 

gminnych nie zmienia tego, czy droga ta zostanie drogą wewnętrzną stanowiącą własność gminy, to 

w radnego przeświadczeniu nie zmienia konieczności utrzymania w należytym stanie tej drogi, bo 

drogi  gminne  i  wewnętrzne  stanowią  własność  gminy i  tutaj  nakłady winny być  łożone  przez 

gminę.  Biorąc  pod  uwagę  charakter  tej  drogi  radny  stwierdził,  że  ona  też  powinna  być  też 

utrzymana w należytym stanie, ponieważ ma ona obsługiwać budownictwo mieszkaniowe.

Następnie głos zabrała Burmistrz  – M. Bratkowska,  która poinformowała,  że  już wcześniej  jak 

mówiła na komisjach,  że wymóg Agencji  w akcie notarialnym był  taki,  że  miała to  być droga 

publiczna gminna. Inny aspekt tej sprawy to taki, że droga ta łączy się z drogą powiatową z jednej 

strony, a z drugiej strony łączy się z drogą wewnętrzną dojazdową do Gospodarstwa Rolnego. Poza 

tym  droga  ta  leży  na  działce  oznaczonej  jako  droga.  Według  Pani  Burmistrz  wiedzy  drogi 

wewnętrzne powinny to być takie drogi, które leżą na działkach innych niż oznaczone jako droga. 

Jeszcze inny aspekt tej sprawy jest taki, że drogi publiczne, czy to gminne, czy innej kategorii nie są 

opodatkowane. Za wszystkie inne drogi niż publiczne powinien właściciel tej drogi płacić podatek. 

Gmina musi sama sobie w takim przypadku płacić podatek, co jest zdaniem Pani Burmistrz ujemne.

Radny, Pan Stefan Rymer oznajmił, iż nie chciałby polemizować jednak zacytował co stwierdził 

Wojewódzki  Sąd  Administracyjny  w  Olsztynie  w  wyroku  z  18  stycznia  2007  r.,  że  drogi 

wewnętrzne określone w art. 8 ust. 1 ustawy o drogach publicznych sklasyfikowane i stosownie 

oznaczone w ewidencji gruntów zgodnie z ustawą o podatkach i opłatach lokalnych wraz ze zmianą 

podlegają zwolnieniu od opłat i podatków od nieruchomości.

Po zakończonym wystąpieniu radnego, Pana Stefana Rymera Przewodniczący Rady zapytał, czy 

ktoś z radnych chciałby zabrać jeszcze głos?

Dalszej dyskusji nie podjęto. W związku z tym Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, 
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a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr III/17/10 stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

15) trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków zespołu interdyscyplinarnego oraz 

szczegółowych warunków jego funkcjonowania,

W związku z faktem, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  i 

Komisja  Rewizyjna  na  wspólnym  posiedzeniu  komisji  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały 

cytowany wyżej projekt uchwały.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego i Komisja 

Rolnictwa i  Ochrony Środowiska na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  21 grudnia br.  pozytywnie 

zaopiniowały projekt przedstawionej uchwały. Ponadto wniosły następujące uwagi i zmiany: w & 2 

ust.  1  komisje  zaproponowały  nowe  brzmienie:  „Członkowie  Zespołu  powoływani  są  spośród 

przedstawicieli:”, w & 2 ust. 1 w pkt 1) wykreślić słowa: „dwie osoby”, w pkt 2) wykreślić słowa: 

„jedna osoba”, w pkt 3) wykreślić słowa: „jedna osoba”, w pkt 4) wykreślić słowa: „jedna osoba”, 

w pkt 5) wykreślić słowa: „jedna osoba” oraz słowa: „Zakłady Opieki Zdrowotnej” zamienić na: 

„podmioty świadczące usługi w zakresie opieki zdrowotnej na terenie Gminy Wyrzysk”, w pkt 6) 

wykreślić słowa: „jedna osoba”, w pkt 7) wykreślić słowa: „jedna osoba”.

Przewodniczący Rady zapytał, czy do przedstawionego projektu uchwały po zmianach są jeszcze 

pytania, bądź uwagi?

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr III/18/10 stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

16)  Wieloletniego  planu  rozwoju  i  modernizacji  urządzeń  wodociągowych  i  urządzeń 

kanalizacyjnych  będących  w  posiadaniu  Przedsiębiorstwa  Wodociągów  i  Kanalizacji  w 

Wyrzysku Sp. z o.o. w latach 2011 – 2013,

W związku z faktem, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  i 
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Komisja  Rewizyjna  na  wspólnym  posiedzeniu  komisji  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały 

cytowany wyżej projekt uchwały.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego i Komisja 

Rolnictwa i  Ochrony Środowiska na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  21 grudnia br.  pozytywnie 

zaopiniowały projekt przedstawionej uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr III/19/10 stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

17) ustalenia wynagrodzenia dla Burmistrza Wyrzyska,

Przewodniczący  Rady  oznajmił,  że  jest  to  uchwała,  której  wykonanie  powierza  się 

Przewodniczącemu  Rady Miejskiej.  W związku  z  tym,  że  z  dniem 30  listopada  2010  r.  Pani 

Burmistrz objęła funkcję Burmistrza ponownie, wobec tego jesteśmy zobowiązani jako Rada do 

ustalenia  wynagrodzenia  dla  Burmistrza  Wyrzyska.  Przewodniczący zaproponowała  następujące 

miesięczne wynagrodzenie: wynagrodzenie zasadnicze – 5.900 zł, dodatek funkcyjny – 1.900 zł, 

dodatek specjalny 40% wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego – 3.120 zł,  stażowe 

20% - 1.180 zł. Razem 12.100 zł.

Przewodniczący  oznajmił,  że  w/cyt.  projekt  uchwały  był  przedmiotem  obrad  poszczególnych 

komisji. Nie mniej jednak stwierdził, że takie uchwały budzą często wiele kontrowersje, w związku 

z tym otworzył dyskusję w odniesieniu do przedmiotowego projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr III/20/10 stanowi załącznik nr 20 do protokołu.

18) zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia „planu Odnowy Miejscowości Auguścin na 

lata 2010 – 2017”,

W związku z faktem, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  i 

Komisja  Rewizyjna  na  wspólnym  posiedzeniu  komisji  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały 

23



cytowany wyżej projekt uchwały.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego i Komisja 

Rolnictwa i  Ochrony Środowiska na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  21 grudnia br.  pozytywnie 

zaopiniowały projekt przedstawionej uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr III/21/10 stanowi załącznik nr 21 do protokołu.

19) zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Gromadno 

na lata 2010 – 2017”,

W związku z faktem, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  i 

Komisja  Rewizyjna  na  wspólnym  posiedzeniu  komisji  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały 

cytowany wyżej projekt uchwały.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego i Komisja 

Rolnictwa i  Ochrony Środowiska na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  21 grudnia br.  pozytywnie 

zaopiniowały projekt przedstawionej uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr III/22/10 stanowi załącznik nr 22 do protokołu.

20) zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia „planu Odnowy Miejscowości Kosztowo na 

lata 2010 – 2017”,

W związku z faktem, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  i 

Komisja  Rewizyjna  na  wspólnym  posiedzeniu  komisji  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały 

cytowany wyżej projekt uchwały.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego i Komisja 

Rolnictwa i  Ochrony Środowiska na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  21 grudnia br.  pozytywnie 

zaopiniowały projekt przedstawionej uchwały.
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Dyskusji nie nawiązano.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr III/23/10 stanowi załącznik nr 23 do protokołu.

21) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku na I półrocze 

2011 r.,

W związku  z  tym,  że  w/cyt.  projekt  uchwały  był  przedmiotem obrad  poszczególnych  komisji 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby wnieść uwagi bądź pytania do projektu 

uchwały.

Głos zabrał radny, Pan Józef Jasik, który oznajmił, że na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 21 

grudnia br. zaproponowano, aby w planie pracy Komisji Rewizyjnej znalazł się temat dotyczący 

przedstawienia członkom Rady Miejskiej treści umowy zawartej na wynajmowanie budynku Domu 

Kultury w Osieku n.Not.

Następnie  głos  zajął  radny,  Pan Piotr  Kuna zwrócił  się  z  zapytaniem do radnego,  Pana Józefa 

Jasika, czy Komisja Rewizyjna miałaby sobie wybrać miesiąc w jakim miałaby przedstawić Radzie 

taką informację. Radny zaproponował miesiąc maj.

Bardzo dobry miesiąc przyznał radny, Pan Józef Jasik,  ponieważ Komisja zaproponowała tenże 

miesiąc.

W związku  z  tym  Przewodniczący  Rady oznajmił,  że  Komisja  Rewizyjna  zajmie  się  również 

sprawą umowy zawartej  na wynajmowanie budynku Domu Kultury w Osieku n.Not.,  po czym 

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr III/24/10 stanowi załącznik nr 24 do protokołu.

22) przyjęcia planu pracy Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w 

Wyrzysku na I półrocze 2011 roku,

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w odniesieniu do wyżej 

cytowanego projektu uchwały?

O głos poprosił radny, Pan Lech Ozimina, który zaproponował na miesiąc styczeń temat, którym 

żyje  środowisko i  wspólnie  z  Komisją Zdrowia Powiatu odbyć posiedzenie  komisji  w zakresie 
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informacji  organu przedstawicielskiego jakim jest  Powiat,  chodzi o szpital  w Wyrzysku. Radny 

dodał,  że w posiedzeniu uczestniczyłyby związki zawodowe, lekarzy rodzinnych. Temat  trudny, 

odkładany,  nazywany kiedyś,  że  działamy pod  publikę  i  że  jest  to  temat  wyborczy.  Na  dzień 

dzisiejszy chcielibyśmy się dowiedzieć jak wyglądają kontrakty na 2011 r.,  co się zmienia,  jak 

wygląda sprawa finansowa. Radny podkreślił, że nie interesuje Go sprawy dotyczące spółki prawa 

handlowego. Radnego interesuje sprawa pracy tego szpitala na rzecz środowiska 5 gmin. Kolejna 

prośba dotyczy miesiąca czerwca. Radny zaproponował, aby w miesiącu czerwcu ująć tematykę 

dotyczącą wyników testów kompetencyjnych szkół podstawowych i gimnazjów. 

Następnie głos zabrała radna, Pani Teresa Pinkowska, która nawiązała do wypowiedzi radnego Pana 

Lecha Oziminy i  zwróciła uwagę,  że  temat  służby zdrowia został  zaplanowany w planie pracy 

komisji w miesiącu lutym. Dodała, że radny poszerzył tą tematykę o informację szpitala. Odnośnie 

kolejnej  propozycji  do planu pracy,  którą radny zaproponował ująć w planie pracy w miesiącu 

czerwcu, a nie została ona ujęta, to tylko dlatego, że realne wyniki z egzaminów będą znane dopiero 

w miesiącu  październiku bądź listopadzie. Radna powiedziała, że nie neguje tej propozycji bo jest 

ona bardzo ważna.

O głos poprosiła Burmistrz – M. Bratkowska, która wyjaśniła, że jeśli chodzi o tę informację o 

wynikach nauczania, to od ubiegłego roku jest obowiązek przedstawiania do końca października 

przez  Burmistrza  kompleksowej  informacji  o  wynikach,  o  zabezpieczeniu  prawidłowej  bazy 

nauczania i tą informację w ubiegłym roku Wysoka Rada otrzymała w terminie. Dodała, że ten 

obowiązek  ustawowy będzie  również  wypełniony w miesiącu  październiku.  W związku  z  tym 

Burmistrz uznała, że byłby to najlepszy moment na taki temat posiedzenia.

Jako kolejny głos  zabrał  Ireneusz  Subczyński  –  Radca  Prawny,  który zwrócił  uwagę na  jedną 

kwestię, że Konstytucja w art.7 mówi w ten sposób, że organa administracji działają w oparciu o 

przepisy prawa. Działają tylko wtedy kiedy przepis im to umożliwia. W zakresie ochrony zdrowia 

w  ustawie  o  samorządzie  gminnym  w  art.  7  ust.  1  pkt  5)  zaspokajanie  zbiorowych  potrzeb 

wspólnoty należy do zadań własnych gminy, w szczególności zadania te obejmują sprawy ochrony 

zdrowia. Dodał, że bardzo podobny zakres posiada ustawa o samorządzie powiatowym. Natomiast 

różnica polega na tym, że w zakresie działania administracji powiatowej między innymi kwestia 

utrzymywania  szpitali.  Gdyby w planie  pracy komisji  był  taki  zapis  mówiący o rozpatrywaniu 

spraw związanych z problemami jednostki, dla której organem założycielskim nie jest gmina to w 

takim przypadku Rada, czy komisja jako organ wykonawczy przejmowałby cudze kompetencje. 
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Taki sam skutek można osiągnąć poprzez procedowanie tego co jest w planie pracy Komisji Spraw 

Społecznych i  Bezpieczeństwa tylko jest  to kwestia do wyboru i  co do terminu – Informacja o 

zabezpieczeniu podstawowej opieki medycznej dla mieszkańców Gminy Wyrzysk. Natomiast jest 

już kwestią Przewodniczącego Komisji  kogo zaprosi  i  na jaki temat.  Dodał,  że w tym punkcie 

mieści się informacja zabezpieczenia obsługi szpitalnej mieszkańców Gminy Wyrzysk. Natomiast 

czy Przewodniczący komisji zaprosi związki zawodowe, czy władze, czy przedstawicieli organu 

założycielskiego  szpitala  jest  to  już  kwestia  drugorzędna.  Sprecyzowanie  takiego  punktu  jeśli 

chodzi o działalność cudzej jednostki jest to zbyt daleko idące.

Radny,  Pan  Lech  Ozimina  oznajmił,  iż  zgadza  się  z  opinią  Pana  Radcy Prawnego.  Jeżeli  nie 

możemy zapraszać od strony formalno – prawnej to może od strony grzecznościowej. Mówiąc o 

miesiącu  styczniu  radny miał  na uwadze,  że  kontrakty w ubiegłym roku były podpisywane od 

września  do  listopada.  Sytuacja  w  szpitalu  wymaga  szybkiego  działania  i  nie  działania  na 

odczekanie  –  oznajmił  radny.  Jak  Szanowni  Radni  zdecydują  tak  będzie  bo  radny jest  sam w 

stosunku do 15 radnych. Jednak taka potrzeba istnieje.

Następnie głos zabrał radny, Pan Leonard Borowczyk, który oznajmił, że przyjmując opinię Pana 

radcy Prawnego można tę sprawę rozwiązać w taki sposób w jaki zaproponował. Kwestia czasu, 

terminu,  zapisanego  tematu  jest  to  sprawa  Przewodniczącego  Komisji,  który  uzgodni  to  z 

Przewodniczącym  Komisji  Powiatu  i  wtedy  dopiero  będzie  można  podjąć  tą  pracę  w  sensie 

efektywnym. Samo spotkanie dla spotkania nie rozwiąże sprawy. Dodał, że zgadza się z kolegą 

Radnym Panem L. Oziminą, ponieważ też posiada bardzo negatywne doświadczenia związane z 

tym szpitalem. Jednak jest jak najbardziej sercem, ciałem i duszą, aby takie spotkanie się odbyło i 

sprawy, które zaproponował kolega radny zostały poruszone, omówione i przekazane.

Jako kolejny głos zabrał radny, Pan Roman Łuka, który podziękował za propozycje, jakie padły na 

dzisiejszej  sesji  i  jednocześnie  chciałby  zaznaczyć,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  i 

Bezpieczeństwa szeroko dyskutowała ten problem biorąc pod uwagę między innymi te propozycje, 

które  w  dniu  dzisiejszym  padały.  Jednak  z  uwagi  na  nasze  różne  ograniczenia  Komisja 

zaproponowała zaprojektować właśnie taki plan pracy na I półrocze, jaki koleżanka i koledzy radni 

otrzymali. Dodał, że sprawy, które w dniu dzisiejszym poruszył radny, Pan Lech Ozimina są bardzo 

ważne  i  będzie  można  je  pogodzić  podczas  ewentualnych  wspólnych  posiedzeń  komisji  Rady 

Miejskiej  w Wyrzysku i  Rady Powiatu w Pile.  Stwierdził,  że radny nie jest  sam, nas jest  15 i 

wszyscy podobnie jak kolega martwimy się o problem podstawowej opieki zdrowotnej.
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Następnie o głos poprosił radny, Pan Stefan Rymer, który oznajmił, że nie było możliwości dyskusji 

nad planem pracy na posiedzeniu Komisji.  Radny powiedział,  iż chciałby, abyśmy się wspólnie 

zastanowili nad tym, że proponowana w miesiącu marcu ocena stanu miasta i gminy Wyrzysk po 

okresie zimowym – informacja w zakresie stanu dróg, ulic i chodników. Radny stwierdził, że Jego 

skromnym zdaniem, nie wiem czy to nie jest za wcześnie, ponieważ dotychczasowe doświadczenia 

są  takie,  że  ta  zima  zaczyna  się  wcześnie  i  trwa  jednak  dłużej.  Wobec  tego  zaproponował  tę 

informację przenieść na miesiąc kwiecień w zamian za to, aby miesiąc kwiecień nie był bardzo 

obłożony dla tej komisji, radny zgłosił dwie propozycje, a mianowicie punkt 1. Informacja – za jaki 

okres? w zakresie  bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Gminy Wyrzysk w oparciu o 

informacje przygotowane przez Komisariat Policji, Straż Miejską i Komendanta Gminnego OSP w 

Wyrzysku  przenieść  na  miesiąc  marzec,  bądź  też  druga  alternatywa,  bo  jest  tu  informacja 

Powiatowego Urzędu Pracy w Pile o stanie bezrobocia za 2010 r., bo jeżeli Powiatowy Urząd Pracy 

miałby gotową już  taką  informację w miesiącu  marcu  to  nic  nie  stałoby na  przeszkodzie,  aby 

pozamieniać tę kolejność.

Zabierając  głos  Przewodniczący  Rady  przychylił  się  do  propozycji  radnego,  Pana  Leonarda 

Borowczyka,  aby  jak  najszybciej  doprowadzić  do  wspólnego  posiedzenia  Komisji  Spraw 

Społecznych i Bezpieczeństwa z Komisją Rady Powiatu w Pile nie później niż do końca miesiąca 

lutego.  Zasugerował,  aby  Pan  Roman  Łuka  –  Przewodniczący  Komisji  wynegocjował  termin 

wspólnego  posiedzenia  Komisji  Rady  Miejskiej  i  Komisji  Rady  Powiatu  w  Pile.  Następnie 

Przewodniczący Rady skierował  zapytanie  do Przewodniczącego Komisji  Spraw Społecznych i 

Bezpieczeństwa, czy wyraża zgodę na zamianę tych dwóch punktów, o których wspomniał radny, 

Pan Stefan Rymer?

Zabierając  głos  radny,  Pan  Roman  Łuka  oznajmił,  że  nie  widzi  żadnego  problemu.  Jest  za 

wszystkimi propozycjami zmian, które przynoszą odpowiednie efekty. Przyznał, że rzeczywiście w 

miesiącu marcu będziemy mieli jeszcze zimę w związku z tym jest za przeniesieniem tego punktu z 

miesiąca  marca  na  miesiąc  kwiecień,  a  informację  pt.  informacja  w zakresie  bezpieczeństwa  i 

porządku publicznego na terenie Gminy Wyrzysk za 2010 r. w oparciu o informacje przygotowane 

przez Komisariat Policji,  Straż Miejską i Komendanta Gminnego OSP w Wyrzysku przenieść z 

miesiąca kwietnia na miesiąc marzec.

Poza  tym  radny  powiedział,  iż  chciałby  jako  Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  i 

Bezpieczeństwa  zorientować  się  najpierw  jak  wygląda  możliwość  zorganizowania  wspólnego 

posiedzenia,  a następnie podjąć odpowiednią decyzję.
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W związku  z  powyższym  Przewodniczący  Rady  zaproponował  pozostawić  w  miesiącu  lutym 

informację o stanie zabezpieczenia podstawowej opieki medycznej. Nie mniej jednak zwrócił się z 

prośbą  do  Przewodniczącego  Komisji  Spraw  Społecznych,  aby  jak  najszybciej  przystąpił  do 

realizacji tego punktu.

Następnie  Przewodniczący  Rady  zapytał,  czy  ktoś  z  radnych  chciałby  jeszcze  zabrać  głos  w 

odniesieniu do w/cyt. projektu uchwały?

Dalszej  dyskusji  nie  nawiązano,  w  związku  z  tym  Przewodniczący  przedstawił  treść  projektu 

uchwały wraz z załącznikiem po zmianach, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr III/25/10 stanowi załącznik nr 25 do protokołu.

23) sposobu ustalania należności z tytułu zwrotu kosztów podróży służbowych radnych Rady 

Miejskiej w Wyrzysku,

W związku z faktem, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  i 

Komisja  Rewizyjna  na  wspólnym  posiedzeniu  komisji  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały 

cytowany wyżej projekt uchwały. Jednocześnie komisje zaproponowały Panią Teresę Pinkowską – 

Wiceprzewodniczącego  Rady  Miejskiej  do  wystawiania  poleceń  wyjazdu  służbowego  dla 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Wyrzysku.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego i Komisja 

Rolnictwa i  Ochrony Środowiska na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  21 grudnia br.  pozytywnie 

zaopiniowały projekt przedstawionej uchwały. Jednocześnie komisje zaproponowały Panią Teresę 

Pinkowską – Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej do wystawiania poleceń wyjazdu służbowego 

dla Przewodniczącego Rady Miejskiej w Wyrzysku.

Dyskusji nie nawiązano.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr III/26/10 stanowi załącznik nr 26 do protokołu.

24) zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia „Wielkopolski Ośrodek 

Kształcenia i Studiów Samorządowych” w Poznaniu,

W związku z faktem, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.
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Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  i 

Komisja  Rewizyjna  na  wspólnym  posiedzeniu  komisji  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały 

cytowany wyżej projekt uchwały. 

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego i Komisja 

Rolnictwa i  Ochrony Środowiska na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  21 grudnia br.  pozytywnie 

zaopiniowały projekt przedstawionej uchwały. 

Dyskusji nie nawiązano.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr III/27/10 stanowi załącznik nr 27 do protokołu.

25)  wyznaczenia  przedstawiciela  do  reprezentowania  Gminy  Wyrzysk  w  Stowarzyszeniu 

Gmin i Powiatów Wielkopolski w Poznaniu,

W związku z faktem, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  i 

Komisja  Rewizyjna  na  wspólnym  posiedzeniu  komisji  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały 

cytowany wyżej projekt uchwały. 

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego i Komisja 

Rolnictwa i  Ochrony Środowiska na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  21 grudnia br.  pozytywnie 

zaopiniowały projekt przedstawionej uchwały. 

Dyskusji nie nawiązano.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr III/28/10 stanowi załącznik nr 28 do protokołu.

26) utworzenia obwodu głosowania w szpitalu w Wyrzysku, ustalenia jego numeru, granicy 

oraz siedziby obwodowej komisji wyborczej dla przeprowadzenia wyborów uzupełniających 

do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej,

W związku z tym, iż projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan  Roman  Łuka  poinformował,  że  Komisja  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  i 

Komisja  Rewizyjna  na  wspólnym  posiedzeniu  komisji  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały 

cytowany wyżej projekt uchwały. 
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Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego i Komisja 

Rolnictwa i  Ochrony Środowiska na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  21 grudnia br.  pozytywnie 

zaopiniowały projekt przedstawionej uchwały. 

Dyskusji nie nawiązano.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr III/29/10 stanowi załącznik nr 29 do protokołu.

27) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości,

Głos zabrała Burmistrz – M. Bratkowska, która poinformowała, że potrzeba podjęcia tej uchwały 

zmieniającej wynika ze zmiany przepisów. W uzasadnieniu do uchwały podane zostało poprzednie 

brzmienie  przepisów  i  nowe  brzmienie  przepisów.  Wcześniej  brzmiał  przepis,  zajęte  na 

prowadzenie  działalności  gospodarczej  w  zakresie  udzielania  świadczeń  zdrowotnych,  a  nowe 

brzmienie  jest  związanych  z  prowadzeniem  działalności  gospodarczej  w  zakresie  udzielania 

świadczeń zdrowotnych zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń.

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych chciałby wnieść uwagi bądź zapytania do w/cyt. 

projektu uchwały?

Dyskusji nie nawiązano.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”. 

Uchwała Nr III/30/10 stanowi załącznik nr 30 do protokołu.

Opinie Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku dotyczące materiałów na III Sesję Rady Miejskiej w 

Wyrzysku z dnia 29 grudnia 2010 r. stanowią załącznik nr 31 do protokołu.

10. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach 

oraz odpowiedziach na te interpelacje.

Przewodniczący  Rady  poinformowała,  że  w  okresie  międzysesyjnym  nie  wpłynęła  na  ręce 

Przewodniczącego żadna interpelacja i nie było w związku z tym odpowiedzi na interpelacje.

11. Interpelacje i zapytania radnych.

Radny,  Pan  Lech  Ozimina   poruszył  temat,  który  bulwersuje  społeczeństwo  Wyrzyska  już  od 

dłuższego  czasu,  a  mianowicie  wałęsające  się  śmieci  koło  pojemników  przy  cmentarzu  w 

Wyrzysku. Radny oznajmił, że groby swoich najbliższych odwiedzają  ludzie nie tylko z naszej 
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okolicy, a pojemniki na śmieci są pełne i wokół nich jest pełno śmieci. W związku  z tym radny 

zgłosił na ręce Pani Burmistrz problem choć przyznał, iż wie, że nie jest to sprawa Pani Burmistrz. 

Jednak powyższy problem wymaga rozwiązania stwierdził radny.

Radny, Pan Stefan Rymer  – oznajmił, że na posiedzeniu komisji w dniu 21.12.2010 r. skierował 

zapytanie,  czy  Pani  Burmistrz  wiadomo  cokolwiek  na  temat  wyłączenia  3  lamp  na  słupach 

drewnianych przy ul. Grunwaldzkiej w Wyrzysku w wyniku przekładania kabla. Wobec tego, radny 

chciałby  się  dowiedzieć,  czy  Pani  Burmistrz  posiada  na  dzień  dzisiejszy  bliższe  informacje 

dlaczego lampy zostały wyłączone i ewentualnie kiedy zostaną one przywrócone do oświetlenia, 

ponieważ  ulica  ta  jest  ulicą  bardzo  wąską,  jeżdżą  nią  pojazdy  i  dodatkowo  w  okresie  kiedy 

wcześnie zapada zmierzch jest ulicą nieoświetloną.

Radny, Pan Józef  Jasik  – zwrócił się o udzielenie odpowiedzi pisemnej w zakresie ostatecznego 

finału rozstrzygnięcia budowli przy stawie miejskim w Wyrzysku obok wierzb. Radny powiedział, 

że  kiedyś  problem  ten  poruszył  w  odpowiednio  wcześniejszym  czasie  i  otrzymał  informację 

cząstkową. Natomiast na dzień dzisiejszy  nie jest znany finał rozstrzygnięcia tegoż problemu, czy 

fundamenty te pozostaną, czy zostaną zlikwidowane i od strony prawnej jak wygląda ten element 

związany z pobudowaniem w tym miejscu ewentualnie pawilonu, jednak wniosek był taki, aby w 

tym miejscu nie powstała żadna budowla.

Radna, Pani Teresa Pinkowska     – poruszyła problem dot. drogi wojewódzkiej, która przebiega od 

strony  Wyrzyska  mijając  Krzyżówkę,  Ceramikę  i  ul.  XX  –  lecia  do  torów.  Oznajmiła,  że 

przynajmniej  od  połowy  ul.  Wyrzyskiej  zasypany  jest  odpływ  deszczówki,  woda  lejąc  się 

chodnikiem wypłukiwała kostki chodnikowe, a następnie wpływała się na posesję Pan Krzoski. W 

wyniku interwencji Zastępcy Burmistrza zostały podwyższone kostki chodnika po to,  aby woda 

nadal nie wpływała na posesję Pana Krzoski. Radna obawia się jednak, że jeżeli zaczną topnieć 

śniegi  połowa  posesji  przy  ul.  Wyrzyskiej  zostanie  zalana.  Poza  tym radna  zasygnalizowała  o 

problemie przy ulicy Leśnej jakim jest brak odwodnienia. Dodała, że jeżeli zaczną topnieć śniegi 

wówczas lewostronna część ulicy Leśnej zostanie podtopiona.

Radny, Pan Roman Łuka     – odniósł się w kwestii dotyczącej utrzymania dróg w gminie Wyrzysk, a 

w szczególności  o newralgicznych punktach w zimie,  czyli  skrzyżowania dróg wojewódzkich i 

powiatowych z drogami gminnymi, szczególnie te skrzyżowania, których drogi prowadzą pod górę. 

W związku z tym radny zwrócił się z prośbą, aby Pani Burmistrz wystąpiła do zarządców tych dróg, 
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aby zwrócili na te miejsca szczególną uwagę.

Przewodniczący Rady zwrócił uwagę radnemu Panu Romanowi Łuce, że dwie godziny temu był 

obecny  na  sali  obrad  Wicestarosta  Pilski  i  tylko  jedyny  głos  był  radnego,Pana  Leonarda 

Borowczyka dlaczego Pan Go wtedy nie poparł, a teraz zgłasza Pan interpelację do Pani Burmistrz. 

Przewodniczący stwierdził,  że jest  to pytanie do radnych Rady Powiatu w Pile,  aby o te  drogi 

zadbali, korzystajmy z tego, że ich tu mamy – powiedział Przewodniczący. 

Radny, Pan Roman Łuka przyznał rację Przewodniczącemu Rady, ale radny widzi kto siedzi po 

Jego lewej stronie. Oczywiście, że przede wszystkim te słowa kieruje do radnych Rady Powiatu w 

Pile, ale również do Pani Burmistrz z prośbą o to, aby wystąpiła na piśmie w tych sprawach. Radny 

usłyszał odpowiedź Pana Wicestarosty, która Go nie zadawalała, ale myślał, że Pan Wicestarosta 

zostanie dłużej z nami na sali obrad.

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Odpowiadając na interpelację radnego, Pana Lecha Oziminy Burmistrz powiedziała, że jeśli chodzi 

o  śmieci  obok pojemników przy cmentarzu w Wyrzysku to  utrzymanie czystości  na cmentarzu 

należy do właściciela cmentarza tj. Parafii.  Dodała, że pojemniki należą do Parafii i utrzymanie 

porządku przy tych pojemnikach należy również do zarządcy cmentarza.

Na  interpelację  radnego  Pana  Stefana  Rymera  Burmistrz  M.  Bratkowska  odpowiedziała,  że 

odpowiedź na zapytanie radnego zostanie udzielona na piśmie.

Odpowiadając  na  interpelację  radnego,  Pana  Józefa  Jasika  Burmistrz  poinformowała,  że  w  tej 

chwili stan prawny jest taki, że odzyskaliśmy działkę jeśli chodzi o dzierżawę, umowa ta już nie 

istnieje. Dodała, że problem tych nakładów jest dyskusyjny. Co do zasady to fundamenty w tym 

miejscu  nie  powinny  powstać,  ponieważ  w  tamtym  czasie  kiedy ta  umowa  dzierżawy została 

zawiązana to zgoda była na posadowienie obiektu handlowego niezwiązanego  trwale z gruntem, a 

doszło do czego innego. Natomiast na chwilę obecną w planie zagospodarowania przestrzennego 

zostały dozwolone wszelkie usługi oprócz uciążliwych. Jeśli w tym miejscu nie ma powstać żadna 

budowla to należałoby to usankcjonować w planie zagospodarowania przestrzennego i wówczas już 

nic takiego nie powstanie. Ponadto Pani Burmistrz oznajmiła, że problem należy rozeznać od strony 

prawnej i rozwiązać w taki sposób, aby nie ponieść konsekwencji. Dodała, że najprościej byłoby te 

fundamenty zburzyć, ale przedtem należałoby zastanowić się jakie konsekwencje finansowe mogą 

się przydarzyć mając na uwadze to, że była umowa dzierżawy. Umowa ta nie pozwalała na trwałe 

związanie z gruntem, a jedynie na tymczasowe obiektu. Odpowiedź szczegółowa w tym temacie 

udzielona zostanie na piśmie.
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Radnej, Pani Teresie Pinkowskiej Pani Burmistrz odpowiedziała, że jeśli chodzi o deszczówkę przy 

drodze wojewódzkiej i przy ul. Leśnej w Osieku n.Not. złoży stosowne wyjaśnienie w tej kwestii na 

piśmie po zbadaniu tematu.

Odpowiadając na interpelację radnego, Pana Romana Łuki Pani Burmistrz oznajmiła, iż wystąpi na 

piśmie do zarządców tych dróg, ponieważ utrzymanie tych skrzyżowań należy do zarządców dróg 

kategorii wyższej.

O głos poprosił radny Rady Powiatu w Pile, Pan Kazimierz Wasiak, który odniósł się do kwestii 

wód opadowych, kanalizacji deszczowej. Stwierdził, że za kanalizację deszczową jaka by ona nie 

była odpowiada Gmina. W tych kategoriach należy to rozpatrywać. Radny pomija fakt, że były 

prowadzone prace i było tam coś zniszczone, to należy doprowadzić do stanu pierwotnego. Dodał, 

że  Gmina  ma  prawo kasować  od  zarządcy drogi  pieniądze  za  należyte  utrzymanie  kanalizacji 

deszczowej, za koszty z tym związane w postaci  taryfy za ścieki,  ponieważ zmianom ustawy z 

ubiegłego  roku  o  zbiorowym zaopatrzeniu  w  wodę  i  odprowadzaniu  ścieków  wody opadowe, 

deszczowe, roztopowe zostały zakwalifikowane jako ściek. W związku z kosztami ponoszonymi 

przez  Gminę,  czy Przedsiębiorstwo Wodociągowo Kanalizacyjne  ma  gmina  prawo wprowadzić 

taryfę za to i obciążać właścicieli zarządców dróg i nie tylko dróg, ale placów, ulic utwardzonych 

również.

Następnie  głos  zabrał  Ireneusz  Subczyński  –  Radca  Prawny,  który  wyjaśnił,  że  kwestia 

odwodnienia  dróg  jest  kwestią  techniczną,  która  jest  rozwiązywana  na  etapie  projektowania. 

Warunki techniczne co do budowy dróg zakładają, że obowiązkiem inwestora jest zapewnienie w 

zakresie  bezpieczeństwa na  drogach prawidłowego zaprojektowania  odwodnienia.  Także  jest  to 

kwestia właściciela drogi. Inną kwestią jest to, co ten właściciel robi z tą deszczówką. Jest możliwe 

różne  wyjście  z  sytuacji,  jeżeli  ta  deszczówka  trafia  do  kolektora  deszczowego  gminnego, 

wówczas  jest  to kwestia  Gminy.  Dodał,  że  problem z deszczówką może być rozwiązany przez 

właściciela tej drogi.

Następnie Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą do czterech Przewodniczących Komisji, aby 

otworzyli szampana.

13. Wystąpienia sołtysów.

Dyskusji nie nawiązano.
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14. Wolne głosy i wnioski.

Radny,  Pan Lech Ozimina  – poinformował,  iż  z  dniem dzisiejszym,  tj.  29.12.2010 r.  przestała 

funkcjonować w Wyrzysku następna instytucja jaką jest PZU Życie. Dodał, że w roku 2011 należy 

liczyć się również z wyprowadzeniem z Wyrzyska Posterunku ENEA. W związku z tym radny 

zapytał,  czy Pani  Burmistrz jest  już w posiadaniu powyższych informacji?  Stwierdził,  że coraz 

więcej instytucji wyprowadza się z Wyrzyska, na czym nasze miasto traci.

Następnie  głos  zabrał  radny,  Pan  Józef  Jasik,  który poinformował,  że  na  posiedzeniu  Komisji 

Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  w  dniu  21  grudnia  br.  nastąpiła  zmiana  na  stanowisku 

Zastępcy Przewodniczącego Komisji. Radny, Pan Stefan Rymer złożył rezygnację i w to miejsce 

został wybrany radny, Pan Leszek Malczewski.

Na  zakończenie  głos  zabrała  Burmistrz  –  M.  Bratkowska,  która  złożyła  podziękowania  za 

całoroczną pracę i współpracę w zakresie zadań Gminy. Była to współpraca owocna, pracowaliśmy 

wszyscy bardzo ciężko, aby działo się jak najlepiej, a mimo to zostało jeszcze dużo do zrobienia. 

Podziękowała serdecznie wszystkim tym, którzy pomagali Pani Burmistrz przez cały rok. Poza tym 

Burmistrz  podziękowała  za  ustalenie  wynagrodzenia  w  nowych  stawkach,  jest  ono  znacząco 

wyższe, co Pani Burmistrz odbiera za uznanie dla Jej pracy. Zobowiązała się w związku z tym do 

jeszcze  cięższej  pracy.  Życzyła  wszystkim  wszystkiego  dobrego,  powodzenia  na  rok  przyszły. 

Jednocześnie poinformowała, że w roku obecnym postanowiliśmy nie organizować Sylwestra na 

rynku, ponieważ są bardzo niskie temperatury i bardzo mało osób przychodzi na to spotkanie. Tak 

naprawdę są te osoby przez chwile, a następnie się rozchodzą i zostaje mała grupka osób, których 

zachowania są potem trudne do opanowania. Jeśli organizujemy Gwiazdkę dla dzieci, która trwa 

kilka godzin tydzień przed świętami to jest to taka okazja, wydarzenie, które gromadzi sporo dzieci, 

rodziców i młodzieży.  Takie świąteczne spotkanie w tym wymiarze jest jak najbardziej  słuszne. 

Wspólnie  z dyrektorem Domu Kultury ustaliliśmy,  że w tym roku z  tych powodów, o których 

Burmistrz  wspomniała  wcześniej  nie  będziemy  organizować  Sylwestra.  Myślę  powiedziała 

Burmistrz, że społeczeństwo na Nas nie obrazi się z tego powodu.

Poza tym chciałabym zaproponować sołtysom powiedziała Burmistrz, abyśmy spotkali się w dniu 

5 stycznia 2011 r. o godzinie 18.00 na dorocznym spotkaniu, w miejscu jak zwykle. To spotkanie 

posłuży nam nie tylko jako spotkanie typowo świąteczne noworoczne, ale też posłuży do ustalenia 

terminów  zebrań,  ponieważ  w  lutym  powinniśmy  rozstrzygnąć  sprawę  wyborów  sołtysów  na 

następną kadencję.

35



15. Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad o godzinie 16.00 Przewodniczący Rady 

zamknął  III  Sesję  Rady Miejskiej  w Wyrzysku  prosząc  Przewodniczących  Komisji  o  rozdanie 

lampek szampana.

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego.

Protokół sporządziła:                                                             Przewodniczący Rady

B. Kolasińska                                   (-) Ireneusz Przydział

insp. ds. obsługi rady Gminy
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